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Social Constructivism In The Beginning...
International relations theory in the 1980s was dominated by neorealism and neoliberal institutionalism; both theories ascribed to materialism and individualism. 
خلال الثمانينيات سيطرت كل من الواقعية الجديدة و النيولبرالية المؤسساتية على التنظير في العلاقات الدولية و ارتكزتا على المادية و الفردانية.

Various scholars critical of neorealism and neoliberalism drew from critical and sociological theory to demonstrate the effect of normative structures on world politics.

بعض المفكرين الذين انتقدوا الواقعية الجديدة و النيولبرالية استلهموا أفكارهم من النظرية النقدية و الإجتماعية لتبيان انعكاس البنى القيمية على السياسة الدولية.
The mainstream responded coolly to these challenges, demanding that critics demonstrate the superiority of these alternative claims through empirical research.

رد التيار المهيمن على هذه الانتقادات بهدوء تام طالبا من المنتقدين التدليل على ما ذهبوا إليه بتقديم البراهين بواسطة البحث التجريبي.
The Rise of Constructivism
The end of the Cold War meant that there was a new intellectual space for scholars to challenge existing theories of international politics.
كانت نهاية الحرب الباردة بمثابة مساحة فكرية ساعدت المفكرين على تحدي النظريات الموجودة على الساحة في العلاقات الدولية.
Constructivists drew from established sociological theory to demonstrate how social science could help international relations scholars understand the importance of identity and norms in world politics. 

اعتمد البنائيون على النظريات الإجتماعية لإثبات الطريقة التي بواسطتها تستطيع العلوم الإجتماعية مساعدة باحثي العلاقات الدولية على فهم أهمية الهوية و القيم في السياسة الدولية.
Constructivists demonstrated how attention to norms and states identities could help uncover important issues neglected by neorealism and neoliberalism. 

 أثبت البنائيون كيف أن الاهتمام بكل من القيم و هوية الدول تستطيع تقديم المساعدة لكشف القضايا التي تم اهمالها من قبل الواقعية الجديدة و النيولبرالية. 
Constructivism
Constructivists are concerned with human consciousness, treat ideas as structural factors, consider the dynamic relationship between ideas and material forces as a consequence of how actors interpret their material reality, and are interested in how agents produce structures and how structures produce agents.  
اهتم البنائيون بالوعي الانساني/ و تعاملوا مع الأفكار كعوامل بنيوية/ و اعتبروا أن العلاقة الديناميكية بين الأفكار و القوى المادية كنتيجة للطريقة التي يقرأ بها الفاعلون واقعهم المادي/ و اهتموا بإنتاج البنى من قبل الفواعل و العكس.
Knowledge shapes how actors interpret and construct their social reality.

المعرفة هي التي تشكل الطريقة التي يؤول بها الفاعلون و يبنون واقعهم الاجتماعي.
The normative structure shapes the identity and interests of actors such as states.
البنية القيمية هي التي تشكل هوية ومصالح الفاعلين كالدول و غيرها.
Social facts such as sovereignty and human rights exist because of human agreement while brute facts such as mountains are independent of such agreements.
الحقائق الاجتماعية مثل السيادة و حقوق الانسان موجودة بفعل الاتفاق البشري أما الحقائق الخام مثل الجبال فهي متحررة من هذا النوع من الاتفاق.
Social rules are regulative, regulating already existing activities, and constitutive, make possible and define those very activities.

القواعد الاجتماعية منظِـمة، تقوم بتنظيم النشاطات الموجودة، جوهرية، تساعد تلك النشاطات على إمكانية التواجد ثم تقوم بتعريفها.
Social construction denaturalizes what is taken for granted, asks questions about the origins of what is now accepted as a fact of life and considers the alternative pathways that might have and can produce alternative worlds.

إن البنية الاجتماعية تعيد النظر في كل ما هو مسلم به/ و تطرح أسئلة حول أصل الأشياء المقبولة كحقائق وجودية/ و تهتم بالطرق البديلة التي بإمكانها انتاج عوالم بديلة.
Power can be understood not only as the ability of one actor to get another actor to do what she would not do otherwise but also as the production of identities and interests that limit the ability to control their fate. 
يمكن فهم القوة ليس فقط على أنها قدرة الفاعل على دفع فاعل آخر للقيام بفعل لا يقوم به سوى تحت تأثير هذه القدرة بل أيضا انتاج الهويات و المصالح التي تحد من القدرة على مراقبة مصيرها.
Although the meanings that actors bring to their activities are shaped by the underlying culture, meanings are not always fixed but are a central feature of politics.  

بالرغم من أن المعاني التي يلصقها الفاعلون لأعمالهم تتشكل بالثقافة الضمنية هذا لا يعني أن هذه المعاني ثابتة على الدوام بل هي خاصية مركزية للسياسة.
Although constructivism and rational choice are generally viewed as competing approaches, at times they can be combined to deepen our understanding of global politics.  
بالرغم من اعتبار البنائية و الاختيار العقلاني كمقاربتين متنافستين فإنه يمكن الجمع بينهما لتعميق فهمنا للسياسة العالمية.
 

Constructivism and Global Change
البنائية و التغير العالمي
The recognition that the world is socially constructed means that constructivists can investigate global change and transformation.
إن الاعتراف بأن العالم مكون اجتماعيا معناه أنه بإمكان البنائيين البحث في ميدان التحول و التغير العالمي.
A key issue in any study of global change is diffusion, captured by the concern with institutional isomorphism and the life cycle of norms.
إن أهم موضوع في مجال دراسة التغير العالمي هو الانتشار المتمثل في كل من الاهتمام بتشابه المؤسسات و كذا الدورة الحياتية للقيم.
Although diffusion sometimes occurs because of the view that the model is superior, frequently actors adopt a model because of external pressures and incentives to adopt a model that has symbolic legitimacy. 
بالرغم من أن الانتشار أحيانا يحدث بسبب اعتبار أن النموذج أرقى فإن الفاعلين يلجئون إلى اتباع نموذج معين بفعل الضغط الخارجي و المحفزات باعتبار أن النموذج يتمتع بشرعية رمزية.  
Institutional isomorphism and the internationalization of norms raise issues of growing homogeneity in world politics, a deepening international community, and socialization processes.
إن تشابه المؤسسات و تدويل (عالمية) القيم يطرح قضايا التجانس المتنامي في السياسة العالمية/ و تعميق وجود مجموعة دولية/ و عمليات التنشئة الاجتماعية.
